

Title (en)

Device for clamping and tensioning a printing plate in a printing machine.

Title (de)

Klemm- und Spannvorrichtung für eine Druckplatte in einer Druckmaschine.

Title (fr)

Dispositif pour serrer et tendre une plaque d'impression dans une machine à imprimer.

Publication

EP 0563601 A1 19931006

Application

EP 93103370 A 19930303

Priority

DE 4210316 A 19920330

Abstract (en)

The invention relates to a device for clamping and tensioning the inwardly bent trailing edge (6) of a flexible printing plate (5) in an axial gap (4) on the circumference of a plate cylinder (2) of a printing machine. In order in this case to allow automated exchange of the printing plate (5) without additional equipment for inserting the bent portion (6) at the trailing end of the plate into a clamping slot (7) in the clamping and tensioning device, the latter is arranged so as to be radially movable in the gap (4) and can be moved outwards by drive forces counter to the action of a spring so that the bent portion (6) of the printing plate (5) can be pressed into the clamping slot (7) by the blanket cylinder (1). The spring forces hold the clamping and tensioning device in a stable stop position in the operating state. <IMAGE>

Abstract (de)

Die Erfindung betrifft eine Klemm- und Spannvorrichtung für die nach innen abgewinkelte Hinterkante (6) einer flexiblen Druckplatte (5) in einem axialen Kanal (4) am Umfang eines Plattenzylinders (2) einer Druckmaschine. Um dabei einen automatisierten Wechsel der Druckplatte (5) ohne Zusatzeinrichtung für das Einschleiben der Abkantung (6) am hinteren Plattenende in einen Klemmschlitz (7) der Klemm- und Spannvorrichtung zu ermöglichen, ist diese in dem Kanal (4) radial beweglich angeordnet und durch Antriebskräfte gegen Federwirkung nach außen verfahrbar, so daß die Abkantung (6) der Druckplatte (5) durch den Gummituchzylinder (1) in den Klemmschlitz (7) hineindrückbar ist. Die Federkräfte halten die Klemm- und Spannvorrichtung im Betriebszustand in einer stabilen Anschlaglage. <IMAGE>

IPC 1-7

B41F 27/12

IPC 8 full level

B41F 27/12 (2006.01)

CPC (source: EP US)

B41F 27/1243 (2013.01 - EP US)

Citation (search report)

- [APD] EP 0493772 A1 19920708 - HEIDELBERGER DRUCKMASCH AG [DE]
- [AD] EP 0411731 A2 19910206 - KOMORI PRINTING MACH [JP]

Cited by

GB2275446A; FR2701892A1; US5440989A; GB2275446B; WO2005110752A3; EP0788881B1

Designated contracting state (EPC)

DE FR GB NL

DOCDB simple family (publication)

EP 0563601 A1 19931006; EP 0563601 B1 19960320; CN 1077418 A 19931020; DE 4210316 A1 19931007; DE 4210316 C2 19940224; JP H06126936 A 19940510; US 5359933 A 19941101

DOCDB simple family (application)

EP 93103370 A 19930303; CN 93103024 A 19930324; DE 4210316 A 19920330; JP 6988993 A 19930329; US 3988393 A 19930330